
צעירים במגפיים
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משק הבקר והחלב 402

שלא תטעו, הם לא מבקשים טובות ובטח לא מתחננים 
להטבות, 5 חקלאים צעירים, בעלי משפחות, העובדים קשה 

מסביב לשעון ואוהבים מאוד את מה שהם עושים. אך אי 
הוודאות לגבי העתיד, חוסר היכולת לתכנן השקעות והחשש 

מהחלטות שיפגעו ברפתות שלהם, הופכים את החבר'ה 
הצעירים הללו לחסרי מנוחה. נפגשתי איתם לשיחה קצרה על 
ההווה ובעיקר על העתיד. שמעתי על בעיותיהם המוכרות, על 

ההתמודדות היום יומית מול רגולטור בירוקרטי. 

אייל פייגין "אנחנו פועלים בסביבה
העוינת אותנו"

חמשת הרפתנים אינם יכולים להשתחרר מההרגשה כי 
הממשלה פשוט איננה רוצה אותם וזאת כחלק ממדיניות 
וכששואלים אותם לתאר את המצב העכשווי, לכולם יש 

את אותה תשובה בגרסאות שונות. אייל פייגין מתל עדשים 
״הסביבה העסקית של הרפת המושבית מתקיימת בתוך 

סביבה העוינת אותנו ואז כל צעד או מחשבה על השקעות 
עתידיות או התפתחות, מלווה בהמון מחשבות ובסוף זה 
פוגע ביכולת שלנו להתייעל ולהשתפר. כי כשאתה חושש 

להשקיע אתה נתקע במקום ואתה לא יכול לייצר את המוצר 
שלך בתנאים זולים יותר״. שאול יעקבס מכפר הרוא"ה ״והכי 

קריטי שאם כבר אתה מחליט להשקיע אתה בכלל לא בטוח 
שתוכל להחזיר את ההשקעה״. אמיר סגלצ'יק ממושב שרונה 

״תשמע, המצב של כולנו זהה פחות או יותר, אצל כולם יש 
צרות מי יותר ומי פחות. אתה כל הזמן מחפש איך להרוויח 

עוד כמה אגורות אם זה באמצעות יעילות או בצמצום. 
אותי באופן אישי מפחיד להשקיע ולגדול בתוך כל חוסר 

הוודאות. שנת 2019 היא שנה רעה לרפתנים ולא רק לרפתות 
המושביות. וצריך לזכור דבר אחד מאוד חשוב, אי אפשר 

להשוות בין קיבוץ למושב, אצלנו הכסף יוצא מהכיס שלנו 

הם חמישה רפתנים צעירים, מלאי 
אמביציה, דור ממשיך של משפחות 

רפתנים וותיקות. הם מאמינים בענף 
אך מביטים בחשש בתהליכי השינוי 

ובהלך הרוח של חוסר הוודאות. 
חמישה מושבניקים העובדים קשה 
ומבקשים שרק יעזבו אותם בשקט 

ויתנו להם להתפרנס בכבוד. 
הם עקשנים, אופטימיים ולמרות 

חוסר הוודאות לא מתכוונים לוותר 
לאף אחד •

ראובן זלץ

הדור הצעיר מדבר

״כשאתה חושש
להשקיע אתה נתקע 

במקום ואתה לא יכול 
לייצר את המוצר

שלך בתנאים זולים יותר״
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וזה סיפור אחר לגמרי״. ענבל סיבוני מתל עדשים, שהפכה 
לאחת מהפנים החדשות של ענף החלב ״כל השנים האחרונות 
מדברים איתי על הרפת שלי שעברה תהפוכות רציניות והפכה 

לרפת מפרנסת, כעת המצב העכשווי מלחיץ אותי, כל הזמן 
דוחקים בנו לגדול ולגדול ובאיזה שלב אולי נאבד את היעילות 

והרווחיות״. שאול ״השאלה העקרונית שצריכה להישאל 
היא האם הממשלה רוצה חקלאות מקומית, כי במעטה של 

לחימה ביוקר המחיה, פשוט מתעמרים בחקלאים ואנחנו חלק 
מאותם חקלאים הסובלים״. 

גל שוורץ, ענבל סיבוני, שאול יעקבס, אייל פייגין ואמיר סגלצ'יק. 
דור ההמשך

ענבל סיבוני רפת סיבוני מושב תל 
עדשים, רפת עם מכסה של 750 אלף 

לשנה
פייגין אייל תל עדשים רפת בעל מכסה 

2.5 מיליון ליטר מכסה.
שאול יעקבס משק יעקובס, מכסה 
1.5 ליטר, עסק משפחתי ומחלבה 
המשפחתית בשותפות עם אחיו.

אמיר סגלצ׳יק מושב שרונה רפת, 
מכסה של 750 אלף ליטר

גל שוורץ מושב גן יואשיה רפת שוורץ 
3 מיליון מכסה

חברת טל-טק מציעה לבדוק עבורכ� את הפתרו� האופטימלי
עבור תנאיה המיוחדי� של הרפת, ולנצל השקעות שנעשו בעבר.

במ�גרת הייעו� אנו עורכי� לבקשת הלקוח ניתוח כל החלופות האפשריות
לטובת בחירת הטכנולוגיה המתאימה ביותר ע� יעילות כלכלית מוכחת.

✔ בדיקת היתכנות לניתוק מהמט"ש

✔ פתרו� יציב בתנאי� משתני� עבור הזרמה למט"ש

✔ תכנו� מכוו� לפשטות התחזוקה והתפעול

✔ התחייבות לתוצאות ואיכויות קולחי�

✔ ניצול מיטבי של נכ�י� קיימי�
✔ פתרו� טכנו -כלכלי מיטבי

✔ ליווי מלא מול הרשויות

הדר� לבחירה מקצועית
של מער� הטיפול בשפכי�

צרו קשר
tal@taltech.tech | 052-2364006 | טל רונ�
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ההסכם עם הממשלה
זה לא סוד כי מרבית הרפתנים מהמשק המשפחתי התנגדו 
להסכם האחרון שנחתם מול הממשלה, בטענה כי ההסכם 

עשוי להביא לקריסת הרפת המשפחתית. גל שוורץ ממשוב 
יאשיה ״בסיס ההסכם חייב להשתנות, הרפתות התייעלו 
והמחירים לא ירדו בחנויות אך התמורה לרפתן ירדה. אז 

בסופו של דבר אתה עובד יותר קשה אך הרווחיות נשחקת 
אז מה הועילו חכמים״. אייל ״אני התנגדתי להסכם שהוצע 

והבנתי כי הוא לא סביר בעליל, יהיה יותר טוב לכולם 
שההסכם יישכח ויגיע שר חקלאות מההתיישבות ונגיע איתו 

להבנות והסכמות בנושא ביטחון המזון ויציבות כלכלית. 
זו לא בושה להתפרנס בכבוד מחקלאות ואנחנו לא צריכים 

להתבייש״. ענבל ״לפני הבחירות הגיעו אלי נציגים של כחול 

לבן ושאלו אותי מה אנחנו רוצים. אני עניתי להם חד וחלק, 
אנחנו חייבים לשמור על משטר המכסות ומחיר מטרה, אנחנו 

לא רוצים תמיכה ישירה וכמובן הכי חשוב, יציבות כלכלית״. 

הרגולציה חונקת 
אחת הטענות החוזרת ועולה, הרגולציה הקיצונית שאיננה 

מאפשרת לרפתן הישראלי לעבוד, כאן הם אומרים, אין שום 
הבדל בין הרפת המושבית לזו הקיבוצית.

ענבל ״בסופו של יום זה עסק עם בעלי חיים והעבודה היא 
מסביב לשעות כל היום, כל השבוע וכל השנה. ומי שלא 

אוהב את אורח החיים הזה שזה אומר מסביב לשעון לא 
יכול להיות בתוך העניין והרגולציה פשוט מתנהלת לעיתים 

בצורה שאיננה הגיונית, לא מהבחינה הפרקטית ובטח 
שלא מהפן הכלכלי״. אייל ״הרגולציה חונקת אותנו וזה לא 
בגלל שאנחנו מקטרים, יש עשרות משרדים, חוקים, תקנות 

שפשוט זה על גבול הבלתי אפשרי לעבוד כך ולהמשיך 
ולהתקיים ולתכנן. כל הרפורמות, נושאי איכות סביבה וצער 

בעלי חיים. בסופו של יום מישהו צריך לשלם על הכל ולצערי 
זה אנחנו״. גל ״הבעיות שלי הן גם מנהלתיות, אני רואה 

בזה פרנסה ואח אחר יכול לראות פיצוי כספי. עיקר העניין 
ברפת זה שחייבים לאהוב את זה אחרת פשוט זה לא יילך. 

״בסופו של יום זה עסק עם 
בעלי חיים והעבודה היא מסביב 

לשעות כל היום, כל השבוע 
וכל השנה. ומי שלא אוהב את 

אורח החיים הזה שזה אומר 
מסביב לשעון לא יכול להיות 

בתוך העניין והרגולציה פשוט 
מתנהלת לעיתים בצורה

שאיננה הגיונית״

משטר מכסות ומחיר מטרה, לא רוצים תמיכה ישירה. 
ענבל סיבוני

להקים גוף צעירים. שאול יעקבס

ההרגשה כי אנחנו פועלים בסביבה העוינת אותנו. אייל פייגין
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חופשות זה על גבול הבלתי אפשרי ואני לא מתלונן אך מי 
שנכנס לעסק חייב להבין זאת״. שאול ״היתה לנו מטרה 
לנסות ולהשפיע אך זה לא הלך. הפתרון הוא להקים גוף 

צעירים בשולחן החלב למשל לנהל את המלחמות שלנו משם 
תוך עזרה הדדית. הבעיה הגדולה שלנו זה בחוסר היכולת 

להתארגן כגוף אחד ולהשפיע על עתידנו״. ענבל ״תמיד 
אמרו שהעולם שייך לצעירים, לחבר׳ה המבוגרים היה קשה 

לקבל אותנו. אני חושבת שכיום אנחנו בעצם קול ברור וגדול 
והגיע הזמן שנקבל כוח גם בהתאחדות כי הבעיות שלנו הן 
ספציפיות לנו״. באשר לתקנות איכות הסביבה אומר אמיר 

״תשמע, הם בעצמם לא יודעים מה הם רוצים, כל מפקח 
אומר משהו אחר, וזו אחת הבעיות בענף, מיליון רגולטורים 

שכל אחד ממציא לנו פטנטים״. 

העתיד כבר כאן
וכשמדברים איתם על העתיד והאם המציאות לא קשה 

להם מדי והאם יש להם מחשבות על סגירת הרפת, חמשת 
הרפתנים הצעירים נשמעים נחושים וברורים. שאול ״תשמע, 

אין כאן בכלל על מה לדבר, אנחנו נמשיך להילחם ונצליח, 
לא נוותר על העבודה שלנו פשוט ככה, מלמעלה עד למטה 

ומי שיעמוד מולנו, נעבור דרכו״. אייל ״אני הגעתי למסקנה 
שהחיים הם באופן כללי במאבק תמידי וכנראה אנחנו 

נידונו להמשיך ולהיאבק על הפרנסה שלנו ומי שלא בנוי 
לזה שישקול את צעדיו״. ענבל ״צריך לתת לנו יותר מקום 

על במת ההחלטות ולהבין שאנחנו העתיד של הענף הזה כי 
לחלקנו כבר אין הורים שיפרנסו אותנו והיכולת שלנו לשנות 

היא הרבה יתור חזקה כיום, רק שיתנו לנו הזדמנות. ואנחנו 
צריכים להיות ריאליים, לא באנו לפרק מסגרות, אלא להילחם 

על הפרנסה שלנו״. גל שלמרות כל בעיותיו, נשמע אופטימי 
מתמיד ״החקלאות תנצח אין לי ספק וגם אין לי ברירה אלא 

להילחם עד הסוף, זה מפעל חיים עבורנו. אני בן 32 ואמרו לי 
אל תדאג והיום אני דואג מאוד אבל ננצח״. דור ההמשך של 
ענף החלב, חבר'ה נחושים, היודעים היטב מה הם רוצים. רק 

שיתנו להם להתפרנס בשקט. 
תודה לשאול יעקבס על האירוח בבית הקפה הנהדר שלהם, 

אגדת לחם.    ▲

קווישו חותיפ יק.רוד תרבח
התמקהל םינש100 דובכלתיאלקחה תא תכרבמ

םימדקתמ הרבדה ירישכת * יוטיח ירישכת * ןוזמ יפסות *

08-9330109office@dorky.co.il סקפ,08-9333474 דרשמ
050-2246719  קוויש להנמ–הנאגי ןרוא םיפסונ םיטרפל
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ספציפיות לנו״. באשר לתקנות איכות הסביבה אומר אמיר 

״תשמע, הם בעצמם לא יודעים מה הם רוצים, כל מפקח 
אומר משהו אחר, וזו אחת הבעיות בענף, מיליון רגולטורים 

שכל אחד ממציא לנו פטנטים״. 

העתיד כבר כאן
וכשמדברים איתם על העתיד והאם המציאות לא קשה 

להם מדי והאם יש להם מחשבות על סגירת הרפת, חמשת 
הרפתנים הצעירים נשמעים נחושים וברורים. שאול ״תשמע, 

אין כאן בכלל על מה לדבר, אנחנו נמשיך להילחם ונצליח, 
לא נוותר על העבודה שלנו פשוט ככה, מלמעלה עד למטה 

ומי שיעמוד מולנו, נעבור דרכו״. אייל ״אני הגעתי למסקנה 
שהחיים הם באופן כללי במאבק תמידי וכנראה אנחנו 

נידונו להמשיך ולהיאבק על הפרנסה שלנו ומי שלא בנוי 
לזה שישקול את צעדיו״. ענבל ״צריך לתת לנו יותר מקום 

על במת ההחלטות ולהבין שאנחנו העתיד של הענף הזה כי 
לחלקנו כבר אין הורים שיפרנסו אותנו והיכולת שלנו לשנות 

היא הרבה יתור חזקה כיום, רק שיתנו לנו הזדמנות. ואנחנו 
צריכים להיות ריאליים, לא באנו לפרק מסגרות, אלא להילחם 

על הפרנסה שלנו״. גל שלמרות כל בעיותיו, נשמע אופטימי 
מתמיד ״החקלאות תנצח אין לי ספק וגם אין לי ברירה אלא 

להילחם עד הסוף, זה מפעל חיים עבורנו. אני בן 32 ואמרו לי 
אל תדאג והיום אני דואג מאוד אבל ננצח״. דור ההמשך של 
ענף החלב, חבר'ה נחושים, היודעים היטב מה הם רוצים. רק 

שיתנו להם להתפרנס בשקט. 
תודה לשאול יעקבס על האירוח בבית הקפה הנהדר שלהם, 

אגדת לחם.    ▲

קווישו חותיפ יק.רוד תרבח
התמקהל םינש100 דובכלתיאלקחה תא תכרבמ
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